
منطقه ویژه اقتصادی پارسیان به دلیل قرارگیری در ۴۰ 
کیلومتری عسلویه و ۱۷ کیلومتری فرودگاه عسلویه، 
نزدیکی به مخزن گازی پارس جنوبی، یکی از مناطق 
ویژه منحصر به فرد در سطح کشور است که در محل 
اتصال سه استان هرمزگان، بوشهر و فارس قرار گرفته 

است.
منطقه ویژه پارســیان، یکی از بزرگترین مناطق ویژه 
کشــور بوده که از سال ۱۳۸۶ به دست جوانان ایرانی 
ســاخته شد اما متاسفانه به دلایل مختلف دچار رکود 
شد و البته در حدود سه سال با حمایت دولت سیزدهم 
از رکود خارج شده و روزانه در حال توسعه و رساندن 

خود به جایگاه واقعی است.
این منطقه ویژه؛ یکی از قطب های توســعه صنعتی 
کشور با وســعت ۹ هزار و ۸۰۰ هکتار با امتیازاتی از 
جمله اســتقرار در کنار مخازن گازی پارس جنوبی به 
عنوان بزرگ ترین مخزن گازی جهان، نزدیکی به ذخایر 
گازی ایــران و قطر، نزدیکی به منطقه ویژه اقتصادی 
پارس )عسلویه(، مجاورت با خط لوله سراسری هفتم 
گاز طبیعی، دسترسی به آب های آزاد و خطوط حمل و 
نقل دریایی، فاصله ۲۰ کیلومتری تا فرودگاه بین المللی 

خلیج فارس )عسلویه( است.
فرصت های سرمایه گذاری در منطقه ویژه اقتصادی 
پارسیان شامل تولید صنایع انرژی بر )پتروشیمی، فولاد، 
آلومینیوم و آلومینا(، پروژه های پشتیبان )شامل نیروگاه، 
پروژه  های بندری، آب شیرین کن( و پروژه  های پایین 
دستی )شامل شهرک صنعتی صنایع پایین دستی صنایع 
انرژی بر و احداث شــهرک صنعتی صنایع کوچک( 

می شود.
رییس سازمان بازرسی کل کشور اخیرا در بازدیدی که 

از منطقه ویژه انرژی بر پارسیان داشت، گفت: اگر در 
ساخت این منطقه ویژه تسریع شود و بخش خصوصی 
نیز وارد میدان شود، آثار محرومیت در این شهرستان 
رفع شــده و نخبگان از سراســر کشور در این منطقه 

حضور پیدا می کنند.
خدائیان در نشست شورای تامین پارسیان، بر پیگیری 
اعضای شــورای تامین شهرســتان برای تسریع در 
ســاخت منطقه ویژه پارسیان و لزوم ایجاد زمینه لازم 
برای مشارکت بخش خصوصی در منطقه ویژه صنایع 

انرژی بر پارسیان تاکید کرد.
وی ظرفیت بالای این شهرســتان بندری در رشــد و 
توسعه کشور را مورد اشاره قرار داد و خواستار توجه 

بیشتر به این منطقه شد.
خدائیان همچنین با اشاره به گلایه برخی از شهروندان 
پارسیانی مبنی بر موات اعلام شدن تعدادی از اراضی 
به شهرستان تاکید کرد که مسئولان شهرستان موضوع 

را به صورت همه جانبه پیگیری کنند.
وی پیرامــون موضوع پرداخت مالیــات آلایندگی، 
نیز تصریح کرد: این قانونی اســت که باید اجرا شود 
و همه باید تابع قانون باشــیم؛ لازم است در این زمینه 
کمیسیون ها در مرکز یا استان مطابق قانون تشکیل شود.

رییس سازمان بازرســی کل کشور خاطرنشان کرد: 
مطابق مــاده ۲۷ قانون مالیات بر ارزش افزوده در این 
زمینه ترتیبی درنظر گرفته شده و باید دستورالعمل های 
مربوطه تصویب شــوند و ســازمان حفاظت محیط 
زیست واحدهای آلاینده را اعلام کند که این موضوع 

پیگیری خواهد شد.
وی همچنین در جریان ســفر اخیر به شهر بندری 
پارســیان، دستور بررســی تعارض منافع شرکت 
تعاونــی کارکنان بنادر و گمــرکات در ارائه برخی 
خدمات از قبیل اجاره انبارها، باسکول و انحصاری 
کردن این امور را صادر کرد و در رابطه با اختصاص 
ســهم شهرســتان های در معرض آلودگی صنایع 
آلاینده از عوارض سبز، دستور داد که پیگیری لازم 

انجام شود.
رییس سازمان بازرسی درجریان سفر به پارسیان ضمن 
دیدار با شــهروندان این منطقه به بررسی مشکلات و 
درخواســت های تعدادی از شــهروندان پرداخت و 
دستور رسیدگی به حل این مشکلات را صادر کرد و 
همچنین در گفت و گوی چهره به چهره با مددجویان 
بازداشــتگاه پارســیان دســتورات لازم را برای رفع 

مشکلات آنان صادر کرد.
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تسریع در تکمیل طرح های منطقه ویژه انرژی بر؛  

        اقتصاد کیش -  رفع موانع ساخت 
منطقه ویژه انرژی بر پارسیان گامی بلند به 
ســوی آبادانی و توسعه این شهرستان در 
استان هرمزگان است و آثار محرومیت در 

این منطقه را رفع خواهد کرد.

 گام بلند محرومیت زدایی از پارسیان
   

اقتصاد کیش -    رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان در نشست خبری با حضور 
معاونان دانشگاه علوم پزشکی و خبرنگاران با موضوع تشریح دستاوردها و اقدامات 
هفته ســلامت در سالن کنفرانس رازی برگزار شد، گفت: مجموع کارکنان دانشگاه 
علوم پزشکی ۱۲ هزار تن است و کمبود نیروی انسانی چالش اساسی دانشگاه علوم 

پزشکی استان است.
غلامعلی جاودان با بیان اینکه نبود زیرساخت های رفاهی، شرایط آب و هوایی استان،  
از دیگر چالش های استان است، افزود: ۶۷ دانشگاه علوم پزشکی در هرمزگان داریم 

که این تعداد ۲ برابر دانشگاه علوم پزشکی های کشور است. 
جاودان، از پروژه های شــاخص به تأمین زیرساخت های آموزش پزشکی، توسعه 
دانشکده علوم پزشکی شرق و غرب در شهرستان میناب و بندرلنگه، توسعه تخت های 
بیمارستانی در مرکز استان و در شهرستان میناب و بعضی از شهرستان ها به صورت 

محدود است، اشاره کرد. 
وی، با بیان اینکه حدود یک هزار تخت بیمارســتانی در امســال و ســال های بعد به 
بیمارســتان های استان اضافه می شــود، ادامه داد: در حوزه بهداشت حدود 55 پروژۀ 
بهداشتی را در دستور کار داریم که امیدواریم در صورت تأمین منابع، آماده سازی شود 

و به ارائه خدمت به مردم بپردازد. 
رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی هرمزگان، مطرح کرد: معاونت بهداشــتی در زمینه 
پســماندهای بهداشتی و پزشکی نظارت های لازم را به ۲ صورت انجام می دهد، در 
بخش دولتی پسماندها به وسیله دستگاه امحا و بی خطر سازی زباله های بیمارستانی 
انجــام می شــود و در بخش خصوصی از جملــه درمانگاه ها و مطب ها  نیز نظارت 
می شود که با شرکت هایی که در این زمینه فعالیت دارند قرارداد ببندند و در زمینه دفع 

پسماندهای بهداشتی بر اساس مقررات عمل کنند.  
جاودان، اضافه کرد: در بیمارستان ها نیز به منظور مدیریت پسماندها سطل ها رنگ 
بندی تعبیه شده است که به وسیله همکاران بهداشت محیط در استان نظارت می شود.

این مســئول بهداشــت و درمان، در خصوص بی خطر ماندن پسماندها توضیح داد: 
بیمارســتان های ما این ظرفیت را دارند و در بخش خصوصی نیز نظارت هایی  بر 
پروانه مطب و نظارت بر درمان و همچنین قرارداد با بخش خصوصی فعال در زمینه 
پسماندهای عفونی انجام می شود و در صورتیکه مطب یا درمانگاهی این اقدام را انجام 

ندهد برخورد قانونی از طریق معاونت درمان و نظارت بر درمان صورت می گیرد.
وی در بخش دیگری از سخنانش، بیان داشت: از ابتدای دولت تا پایان سال گذشته ۱۹۰ 

پروژه در حوزه بهداشت و سایر حوزه ها افتتاح شد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:

کمبود نیروی انسانی پزشکی ماندگار 
چالش اساسی هرمزگان است

اقتصاد کیش -   رییس اداره بهزیستی شهرستان قشم گفت: ۲۷ بیمار مبتلا به اختلال 
اوتیسم در بزرگ ترین جزیره ایرانی خلیج فارس خدمات غربالگری، تشـخیص و 

مداخلات مرکز محور و خـانواده محور دریافت می کنند.
سیروس شمس الهی افزود: بهزیستی این شهرستان مرزی بنا بر تعهد قانونی و شرعی 
خود با بسیج همه امکانات خود شرایط را برای سهولت زندگی این کودکان و حمایت 
از آنان فراهم کرده و خدماتی همچون روانشناسی، کاردرمانی، گفتاردرمانی، هنری، 

ورزشی و آموزشی را به آنان ارایه می دهد.
وی ادامه داد: چهار نفر از این کودکان دارای اختلال اوتیسم در گروه سنی زیر ۶ سال، ۶ 
نفر بین ۶ تا هشت سال، ۱5 نفر بین هشت تا ۱۰ سال و ۲ نفر بالای ۱۰ سال قرار دارند.

رییس اداره بهزیستی شهرستان قشم توضیح داد: این تعداد کودک مددجو همانند سایر 
افراد دارای معلولیت، خدمات بهزیستی از جمله ۱۰ میلیون ریال مستمری ماهیانه، کمک 
هزینه درمان، کمک هزینه مناسب سازی، کمک هزینه مسکن، تسهیلات خوداشتغالی 

برای خانواده یا فرد مبتلا به اوتیسم و نظایر آن را دریافت می کنند.
شمس الهی اضافه کرد: این کودکان بر اساس ارتباطات اجتماعی و رفتارهای محدود 
و تکراری در سه سطح نیازمند حمایت، نیازمند حمایت زیاد و نیازمند حمایت بسیار 

زیاد دسته بندی شده اند.
»اوتیسم« یا »درخودماندگی« یک اختلال عصبی - رشدی یا نورولوژیک است که در 

سال های اولیه رشد کودک یعنی تا پیش از سه سالگی نمایان می شود.
طیفی از این اختلال در صورت تشخیص به موقع از طریق غربالگری قابل مداخله و 

درمان است.
بروز رفتارهای تکراری و کلیشه ای، نقص در مهارت های ارتباطی کلامی و غیر کلامی 

و رفتارهای اجتماعی می تواند از جمله علایم اوتیسم است.
کودکان مبتلا به اوتیســم مشــکلات ارتباطی دارند و از درک احساسات یا تفکرات 

سایرین عاجز هستند.
این اختلال هیچ محدودیت نژادی، قومی یا اجتماعی ندارد، میزان درآمد خانواده، سبک 

زندگی یا تحصیلات نیز بر کودکان مبتلا به اوتیسم هیچ تاثیری ندارد.
۲ هزار و 5۷۸ معلول تحت پوشش اداره بهزیستی شهرستان مرزی قشم قرار دارند که 
از این تعداد هزار و ۱۴5 نفر به تفکیک معلولیت ها) ۴۴۱ معلول جسمی، ۴۲۸ معلول 
ذهنی، ۱۳۸ معلول بینایی و ۸۹ معلول روانی( و هزار و ۴۳۳ نفر دیگر نیز دارای سایر 
معلولیت هستند که به دلیل معلولیت شدید و نداشتن درآمد ثابت و کافی مستمری 

ماهیانه دریافت می کنند.
همچنین ۳5۴ نفر از زنان سرپرســت خانوار )۱۷5 نفر شــهری و ۱۷۹ نفر روستایی( 
تحت پوشش بهزیستی قشم هستند که علاوه بر مستمری از سایر خدمات مشاوره ای 

و آموزشی در صورت نیاز بهره مند می شوند.
در حال حاضر ۲۱۱ نابینای مطلق و کم بینا )۷۲ زن و ۱۳۹ مرد( در مناطق شهری و 
روستایی این جزیره )۴۲ نفر شهری و ۱۶۹ نفر روستایی( تحت پوشش بهزیستی 
این شهرســتان قرار دارند که از این تعداد ۳۴ نفر نابینای مطلق و ۱۷۷ نفر کم بینا 

هستند.

رییس اداره بهزیستی شهرستان قشم؛

۲۷ کودک مبتلا به اوتیسم از خدمات 
بهزیستی قشم برخوردارند

اقتصاد کیش -    مدیرکل فرودگاه های اســتان هرمزگان از راه اندازی خطوط هوایی 
جدید خبر داد و گفت: در حال حاضر از فرودگاه بین المللی بندرعباس به ۱۶ استان 
پرواز وجود دارد که پیگیر راه اندازی خطوط هوایی جدید به سایر استانها در صورت 
فراهم سازی شرایط مورد نیاز هستیم که یکی از این خطوط پرواز به فرودگاه خرم آباد 

است که در آینده نزدیک راه اندازی خواهد شد.
جمشــید دلفاردی افزود: برای راه اندازی یک خط هوایی غیر از زیر ســاخت های 
فرودگاهی نیاز به تمایل ایرلاین ها نیز است که در این خصوص پیگیر هستیم خطوطی 
که مورد استقبال مردم هستند را راه اندازی کنیم، همچنین پرواز کرمانشاه از فرودگاه 
بندرعباس که کنسل شده بود نیز در صورت استقبال مردم و ایرلاین ها مجدد از سر 

گرفته خواهد شد.
وی به تعداد پذیرش و اعزام مسافران از فرودگاه بین المللی بندرعباس در سال گذشته 
اشاره کرد و گفت: سال گذشته از ابتدای فروردین تا ۲۹ اسفند ماه ۱۴۰۲ در فرودگاه 

بین المللی بندرعباس حدود یک میلیون و ۱۸۹ هزار و ۸۷۲ مسافر پذیرش شدند.
دلفاردی با بیان اینکه ســال گذشــته بیش از ۱۰ هزار پرواز در فرودگاه بین المللی 
بندرعباس انجام شده، بیان کرد: سال ۱۴۰۲ تعداد ۱۰ هزار و 5۰۱ پرواز ثبت و بیش از 
یک میلیون و ۱۸۹ هزار مسافر اعزام و پذیرش شده است.  مدیرکل فرودگاه های استان 
هرمزگان با اشــاره به پرواز فرودگاه بین المللی بندرعباس در سال ۱۴۰۲ افزود: سال 
گذشته از ۱۰ هزار و 5۰۱ پرواز، تعداد پنج هزار و ۲5۷ پرواز ورودی و پنج هزار و ۲5۴ 

پرواز خروجی در فرودگاه بین المللی بندرعباس انجام شده است.
دلفاردی به تعداد ایرلاین های فعال در فرودگاه بندرعباس اشاره کرد و گفت: تعداد ۱۸ 
ایرلاین در فرودگاه بین المللی بندرعباس فعال و در حال ارائه خدمات به مردم هستند.

وی با اشــاره به پروازهای خارجی از فرودگاه بین المللی بندرعباس گفت: سفرهای 
خارجی ما به مقصد کشورهای حاشیه خلیج فارس همچنان برقرار است، متاسفانه 
در اواســط سال گذسته پروازه به مسقط عمان متوقف شد که در حال رایزنی برای از 

سرگیری این پرواز نیز هستیم.

مدیرکل فرودگاه های هرمزگان: 

خط هوایی بندرعباس - خرم آباد
 به زودی راه اندازی می شود

اقتصاد کیش -   معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی و سرپرست سازمان خصوصی 
سازی، با اشاره به اینکه مولدسازی یکی از برنامه های جدی دولت سیزدهم در راستای 
بهره وری از منابع راکد و بلااستفاده مازاد است و در سازمان خصوصی سازی بیش از 
۲ هزار و 5۰۰ ملک را شناسایی کردیم، گفت: امسال و سال آینده زمان طلایی و موعد 

ثمردهی طرح های مولدسازی در سراسر کشور است.
ابراهیم بازیان در سفر به هرمزگان طی مصاحبه اختصاصی با خبرنگار ایرنا، ضمن اشاره 
به آخرین وضعیت مولدسازی در سطح کشور و استان ها افزود: در این خصوص طی 
فعالیت دولت سیزدهم اتفاق خوبی در سراسر استان ها و کشور افتاده است و نخستین 
اقدام مهم در این راستا اهتمام به شناسایی املاک مازاد دستگاه های دولتی، بانک ها و 

مجموعه هایی که به نوعی املاک مازاد هستند، در مسیر مولدسازی قرار گرفتند.
وی فرایند مولدسازی را یک فرایند زمانبری دانست و یادآور شد: عمدتا املاکی که 
تحت عنوان املاک مازاد تلقی می شود، به جهت فعل و انفعالات شهری و همچنین 
تعمیم در ماموریت ها و فعالیت ها و همچنین نوع و تنوع فعالیت ها تغییر ماهیت داده و 

امروز شاهد یک حجم عظیمی از املاک مازاد در سطح کشور هستیم.
سرپرست سازمان خصوصی سازی و معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی اظهار کرد: 
آیین نامه مولدسازی در راستای تسهیل فرایند کار به عنوان نخستین اقدام در توجه به 
منابع ملکی مازادشان و از سویی باتوجه به اینکه بیش از یک دهه پروژه های نیمه تمام 
فراوانی را در کشور داشتیم و منابع بودجه ما نیز محدود بوده است، بنابراین به استان ها 
و دستگاه ها ابلاغ شد تا بتوانیم این پروژه ها که در زمان بندی شان فاصله افتاده، با تزریق 

از این محل به سرانجام برسانیم.
بازیان اضافه کرد: این پروژه ها عمدتا در حوزه خدمات از جمله بیمارستان، راه، مدرسه، 
آب و فاضلاب و برق بوده که در واقع نیاز به تزریق منابع دارند و حسب رویکرد درست 
و منطقی مورد تاکید رییس جمهور، املاک مازاد هر دستگاه و هر استان در همان استان 

و برای پروژه های نیمه تمام همان استان اختصاص پیدا کند.
شناسایی بیش از ۲ هزار و ۵۰۰ ملک در حوزه مولدسازی

معاون وزیر و سرپرست سازمان خصوصی سازی ابراز کرد: در حوزه مولدسازی در 
سازمان خصوصی سازی بیش از ۲ هزار و 5۰۰ ملک شناسایی کردیم که تاکنون بیش 
از ۸۰ درصد در محل تصویب مازادشان را پشت سرگذاشتند و ۲۰ درصد در مرحله 

قیمت گذاری هستند.
بازیان با اشاره به اینکه امسال، سال ثمردهی طرح های مولدسازی است، گفت: در همه 
استان ها از یک طرف بسته های ناظر به املاک مازاد تشخیص داده شده و در مراحل 
تبدیل به ریال هستند و از طرفی استانداران نیز پروژه های نیمه تمام را تعریف کرده و 

مراحل تصویب شان را طی کرده اند.
وی با اشاره به اینکه میزان فروش از محل مولدسازی دارایی های دولت در سال گذشته 
سه همت بوده است، یادآور شد: امسال طبق تکلیف در قانون بودجه، نزدیک به ۶۰ 

همت است که تلاش می کنیم این میزان محقق شود.
معاون وزیر با اشاره به سفرهای استانی گفت: یکی از اهداف این سفر در واقع گفت 
و شنود مشترک پیرامون عملکرد استان ها است که امیدواری بتوانیم در ۶ ماهه نخست 

امسال و حتی زودتر، بخش مهمی از این مصوبات را به ثمر برسانیم .
بازیان تصریح کرد: یکی از رویکردهای سازمان خصوصی سازی، توجه به طرح های 
تحولی و موثر در جهت فرایند خدمت گذاری است و در استان ها باتوجه به تفویض 
اختیار به استانداران این افتاق می افتد و اقدام خوبی که اخیر آغاز کردیم تفویض عمده 
فرایند به اســتان ها است که بتوانند در اسرع وقت این فرایند را طی کرده و بقیه موارد 

را نیز با نظر کارگروه استانی پیش ببریم و امیدواریم بتوانیم این کار را سرعت دهیم.

معاون وزیر و سرپرست سازمان خصوصی سازی  در سفر به 
هرمزگان: 

 دوره ثمردهی  طرح های مولدسازی 
فرا رسیده است

 

اقتصاد کیش -   رئیس کل دادگســتری اســتان 
هرمزگان با تاکید بر رصد مستمر موجودی کالاها 
در بنادر و گمرکات با هدف پیشــگیری از رسوب 
کالاها گفت: در بندر شــهید باهنر از شهریور سال 
قبل تاکنون حدود ۲5۰۰ دســتگاه خودرو سواری 
وارداتی وجود داشت که ترخیص و روانه بازار شد.

مجتبی قهرمانی در حاشــیه بازدید خبرنگاران در 
هفتمین تور رسانه ای نظارتی قوه قضاییه از گمرک 
شهید باهنر اظهار داشت: اکنون نزدیک سه ماه است 
که ۱۲۰۰ خودرو خارجی وارداتی در بندر موجود 
است و اگر بیش از این زمان بگذرد وارد ماندگاری 
نامتعارف می شــود؛ از این رو دستگاه قضایی ورود 
کرده اســت تا کالایی مانــدگاری زیاد در گمرک 

نداشته باشد.
به گفته وی، مشکل خودروهای خارجی وارداتی 
مربوط به منشأ ارز است که در حال پیگیری است.

قهرمانی درباره نوع خودروهــای وارداتی افزود: 
اغلــب ایــن خودروها برند تویوتا اســت و ثبت 

سفارش آنها مربوط به معین خودرو است.
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان خاطرنشان 
کرد: پیش از این، دستگاه قضایی درباره کالاهایی که 
مدت زمان طولانی در بنادر معطل مانده بود، ورود 
داشــت؛ به عنوان نمونه کالاهایی از سال ۱۳۶۱ در 
گمرک معطل مانده بود که با همکاری دولت تعیین 
تکلیف شد و جز دو سه مورد نادر بخش گسترده ای 

از کالاهای رسوبی تعیین تکلیف شده است.
قهرمانی درباره بندر شــهید باهنر یادآور شد: بندر 
شــهید باهنر دومین بندر بزرگ استان بعد از بندر 
شــهید رجایی است که هم مســافری است و هم 
بخشی از صادرات و واردات و بیشتر کالاهای غیر 
کانتینر در این بندر انجام می شــود و بخش اعظمی 

از تره بار و احشام نیز از همین بندر انجام می شود.
وی افزود: امروز در این بازدید، چند لنج هستند که 
مشکل ته لنجی دارند که ته لنجی ناشی از عرف و 

سنت در قانون در مقررات آمده است.
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان توضیح داد: 
از قدیم که ملوانان می رفتند و سفر می کردند هدیه و 
سوغاتی همراه خود به خانه می آوردند که این رویه 
در قانون نیز مورد احترام و پذیرفته شده بود و همراه 
کردن بار ته لنجی با برای ملوانان بدون مانع است تا 

کمک معیشتی برای این قشر باشد.
قهرمانــی افــزود: اکنون در قوانین مقــدار کالاها 
مشخص اســت در حالی که قدیم مقررات دقیقی 
نداشتند و هرکس به توان خود حجمی وارد می کرد 
و تا همین چندوقت پیش به اندازه چندین نیســان 
بارگیری می کردند که اخیرا قانونمند شــد و ۷5 تن 

کالا می توانند برگردانند اما باید آن را ثبت کنند.
رئیس کل دادگستری هرمزگان درباره چالش های 
ته لنجی ها، گفت: یک چالش جدی در کنار موضوع 
ته لنجی است که آن هم بحث قاچاق مطرح است، به 
بهانه ته لنجی به جای ۷5 تن ۷۰۰ تن تخلیه می کنند؛ 
از طرفی بحث حق و حقوق ملوانان مطرح اســت 
و طرفی دیگه بحث قاچاق و آسیبی که به اقتصاد و 

تولید داخل می زند مطرح است.
وی با تاکید بر اینکه بحث ته لنجی در حوزه ســتاد 

پیشگیری و مبارزه با قاچاق کالا و ارز مطرح است، 
افزود: اخیرا بر این مســئله مکرر نظارت می شود و 
همین محدودیت هایی که بر سفرها ایجاد می کنند 
در راســتای قانونمند کردن اســت که این ضعف 
در نظــارت به ضرر ملــوان هم بود چون یک حق 
ناچیزی به ملوان می دهند و یک تاجر از حق ملوان 
ســو استفاده می کند و در آخر به اسم ملوان و به کام 

تجار می شود.
قهرمانی با اشــاره به چالــش جدی حوزه تجارت 
)صادرات و واردات( بخشــنامه هایی است که در 
فاصله های زمانی کم صادر می شــود، افزود: این 
بخشــنامه ها گاهی متناقض و معارض یکدیگر و 

مبهم هستند.
وی ادامــه داد: این بخشــنامه ها تجــار و فعالان 
اجتماعــی را گرفتار میکند و آن ها به علت صدور 
همین بخشــنامه ها نمیتوانند اینده سرمایه گذاری 
خود را پیش بینی کنند و دچار بی ثباتی می شــوند 
و در قراردادهای خود برای وجود چنین بخشنامه 

هایی به مشکل بر می خورند.
قهرمانی گفت: در بازدید امروز مقرر بود خبرنگاران 
تنها از اسکله و ماشــین های خارجی وارداتی در 
گمرک بازدید کنند اما در این بازدید دو نفر از تجار 
اعــلام کردند که محموله پیاز که قصد صادرات به 
امارت متحده عربی را داشــتند بارگیری های لازم 
انجام شده و تنها چند ماشین از انتقال این محموله 
باقی مانده که متوجه شدیم بخشنامه ای صادر شده 
که صادرات پیاز ممنوع اســت! درحالی که نیمی از 
محموله پیاز در لنج و مابقی آن ها در ماشین ها باقی 
مانده اســت. با توجه به گرمی هوا نگهداشت این 

محموله در لنج منجر به خرابی آن می شود.
وی با اشــاره به ســخنان رئیس قوه قضاییه گفت: 
امروز حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای به 
دیوان عدالت اداری و ســازمان بازرسی دستور داد 
تا بخشنامه های خلق الساعه را پیگیری و ساماندهی 

کنند.
تشکیل پرونده قضایی برای مدیران مربوطه در 

محموله ۴۴ هزار تنی روغن
رئیس کل دادگســتری اســتان هرمــزگان درباره 
محمولــه ۴۴ هزار تنی روغن آفتابگــردان اظهار 

داشت: این محموله نهم مرداد ۱۴۰۰ با پرداخت ۷۰ 
میلیون یورو وارد کشور شده بود و حدود سه سال 

است که بلاتکلیف مانده است.
قهرمانی ادامه داد: این محموله از سوی سازمان غذا 
و دارو غیرقابل مصرف انسانی اعلام شد و شرکت 
بازرگانی دولتی هم اعلام کرده اســت که شرکت 
فروشنده خارجی که آرژانتینی است این محموله را 
پــس می گیرد و حتی هزینه انبارداری نیز پرداخت 

می کند.
وی درباره تشــکیل پرونــده قضایی برای مدیران 
مربوطــه گفت: ایــن پرونده اکنون در دادســرای 
عمومــی و انقلاب بندرعباس در حال رســیدگی 

است.
رئیس کل دادگســتری استان هرمزگان با اشاره به 
کش وقوس های زیاد در این پرونده اظهار داشــت: 
واردکنندگان درخواســت های مکــرر برای این 
محموله داشــتند اما سازمان غذاودارو به درستی و 
با قاطعیت و جدیت رسالت خود را انجام داد و هر 

سه محموله را تایید نکرد.
وی درباره ماشــین آلات سنگین راه سازی در بندر 
شــهید رجایی گفت: شهریور ماه یک بخشنامه از 
ســوی مدیران میانی گمرک  صادر شد که کالاها از 
طریق اموال تملیکی ترخیص  نشود و  ماشین آلات 
راه ســازی که طی ۱۲ سال به عنوان کالای ممنوعه 
دولتی بود، طبق این بخشنامه اعلام شد که ممنوعه 
قانونی است و باید ضبط شود و قیمت آن به حساب 

دولت برود یا مرجوع شود. 
قهرمانی افزود: در نتیجه این بخشنامه مقرر شده بود 
که یا ماشین آلات سنگین که هزار دستگاه بود به مبدا 

برمی گشتند یا ضبط می شدند. 
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان ادامه داد: همان 
موقع صادرکنندگان را  دعوت کردیم و گفتیم که این 
بخشنامه موافق قانون نیست و توجه کنید که کالاها 

رسوب نکند.
قهرمانی افزود: چند روز پیش این بخشنامه در هیات 
عمومی  دیوان عدالت اداری باطل شد و این موضوع 
در سفر رییس قوه قضاییه بررسی شد و رأی هیات 
دیوان عدالت ابلاغ و لازم الاجرا شد و با همکاری 

دولت و اموال تملیکی این کار انجام شد.

۲۵۰۰ دستگاه خودرو سواری وارداتی
 روانه بازار شد

رئیس کل دادگستری استان هرمزگان:


